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Az idei  Partiumi Magyar Napok lejárta után fontosnak tartjuk,  hogy kifejtsük véleményünket a
rendezvény  szervezői,  az  RMDSZ  szatmárnémeti  szervezete,  valamint  az  Identitas  Alapítvány
eljárásával kapcsolatban.

Amint a sajtóban is megjelent, a Partiumi Autonómia Tanács (PAT) nevében mi is szerettünk volna
megjelenni  a  régió  egyik  legnagyobb  fesztiválján  annak  érdekében,  hogy  a  regionális
önrendelkezés  ügyét  népszerűsítsük  Szatmár  magyar  és  román  ajkú  lakosságának  körében.
Sátorhelyet  kértünk,  ahol  a  téma jeles  szakértőinek  (például  Bakk Miklós  politológus,  Szilágyi
Ferenc  PAT-elnök,  Kereskényi  Sándor  irodalomtörténész,  az  RMDSZ  Kulturális  Autonómia
Tanácsának  tagja)  részvételével  kívántunk  beszélgetést  szervezni  a  témában,  melybe
bekapcsolódhatott volna minden érdeklődő. Ezenkívül kétnyelvű (magyar és román) szórólapokkal
készültünk, melyen a Partiumi Régió jelképeit szerettük volna megismertetni és néhány alapvető
tudnivalót tisztázni az önállósulás előnyeivel kapcsolatban. Szerettük volna megszólítani a román
ajkú szatmáriakat is, megértetni velük, hogy bár az elmúlt évek politikai csatározásai során az
autonómia sokuk szemében szitokszóvá vált, az önrendelkezés számukra is előnyös, hisz ezt velük
közösen, szoros együttműködésben képzeljük el. Például beszélhettünk volna nekik (és nem csak)
ennek gazdasági előnyeiről és arról is, hogy kisrégiók szintjén - például a román többségű Avasban
vagy  Bükkalján  -  is  biztosítani  kívánjuk  az  önálló  döntés  jogát.  Sajnos,  minderre  nem  nyílt
lehetőségünk, mert a szervezők nem hagyták jóvá a pár négyzetméteres sátorhelyre vonatkozó
kérésünket, sőt, válaszra se méltattak minket. Bár a rendezvény előtt néhány héttel Kereskényi
Gábor  szatmárnémeti  RMDSZ-elnök,  Szatmárnémeti  polgármestere  telefonos  megkeresésünkre
megígérte, hogy egyeztet a szervezőkkel. Később nem vette fel a telefont, a szervezők pedig nem
reagáltak sem sms-ben, sem e-mailben, sem papíron benyújtott (és az RMDSZ-irodában regisztrált)
kérvényeinkre.

Elfogadhatatlannak, sőt, felháborítónak tartjuk ezt a hozzáállást, hogy egy 10 napos, mulatozásról
és kultúráról  egyaránt  szóló  „partiumi”  fesztiválon nem kaptunk szereplési  lehetőséget,  holott
világossá tettük: nem politikai célú kezdeményezésről van szó, szándékunk a népszerűsítésre, a
közösségépítésre  irányul.  Azt  reméltük,  hogy  a  júniusi  „fényes  győzelem”  után  az  RMDSZ,
pontosabban Kereskényi Gábor és csapata képes lesz túllépni kommunista múltú elődjei árnyékán
és nyitni a más nézeteket vallók irányába is. Meggyőződésünk, hogy tiszavirág életű lesz a nyár
elején megszerzett hatalom és befolyás, amennyiben említettek nem változtatnak magatartásukon.
Szeretnénk emlékeztetni, hogy a választási győzelemhez jelentős mértékben hozzájárult két, az
RMDSZ számára igen szerencsés tényező: az egyik az volt, hogy egyfordulós rendszerben folyt az
önkormányzati választás, a másik pedig az, hogy az előző polgármester siralmas szereplése után
szinte mindenki változást akart. Sokan szavaztak a szövetség jelöltjére összeszorított fogakkal, a
"kisebbik rossz" elvét követve. A szerencse azonban múlandó, és általánosságban elmondható,
hogy az  RMDSZ szavazótábora  folyamatosan apad.  Ajánljuk  megfontolásra  a  fent  leírtakat  az
RMDSZ helyi vezetőinek és mindenkinek, aki érdeklődik a közélet iránt. Ez a fajta pökhendi és
kirekesztő magatartás csúnyán visszaüthet, esetleg már az idén decemberben esedékes parlamenti
választásokkor, hisz nem kizárt, hogy épp emiatt fog majd hiányozni néhány szavazat egy-egy
körzet megnyeréséhez vagy épp az 5%-os bejutási küszöb eléréséhez.



Reméljük, hogy értő fülekre találnak szavaink, és például a jövő évi PMN-t a testvérrendezvény, a
Kolozsvári Magyar Napok szellemében szervezik majd meg, ahol tudomásunk szerint mindenkinek
biztosítottak helyet, aki jelezte részvételi szándékát.

Kiszner Csaba István,

a PAT Szatmár megyei ügyvezetője
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